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معاونپارلمانیرئیسجمهور:
دنبال خروج از رکود اقتصادی هستیم

سیدمحمد حسینی ظهر دیروز )۴ شهریورماه( در سخنان 
پیش از خطبه های نمازجمعه که در مصلای امام خمینی 
)ره( زنجان برگزار شد، ضمن گرامی داشت هفته دولت، 
اظهار کرد: رئیس جمهور معتقد است باید به دل مشکلات 
برویم و مســائل و موارد موجود را حل کنیم و زمانی با 
مردم ســخن بگوییم که فهرستی از اقدامات انجام شده 
در دســت داشته باشیم و نگوییم در آینده چه خواهیم 
کرد؛ به همین دلیل سفرهای ۳۱ گانه به استان ها انجام 
می شود.وی با اشاره به اینکه در دولت کنونی تلاش شد 
کسری بودجه حل شود، افزود: اکنون هزینه های جاری 
کشــور به موقع پرداخت می شود. امســال ۲۰ درصد از 
اعتبارات کشور به اقدامات عمرانی اختصاص داده شده 
و وضعیت صدها مرکــز تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل 
بررســی و احیاء و راه اندازی شــده است.این مسئول با 
اشاره به امضای توافقی توسط معاون اول رئیس جمهور 
در خصوص ۱۵۰۰ مرکز اقتصادی و تولیدی که مجدداً 
راه اندازی شود، تصریح کرد: سال گذشته رئیس جمهور 
بر سلامت مردم تاکید داشت و ۱۵۰ میلیون دز واکسن 
کرونا از کشــور چین وارد کشور شده و آرامش روانی در 
خصوص این بیماری به جامعه بازگشت.معاون پارلمانی 
رئیس جمهور با اشاره به حمایت دولت از تولید چندین نوع 
واکسن کرونا توسط متخصصان و نخبگان داخلی، گفت: 
شاهد هستیم واکسن  تولید ایران اکنون به برخی کشورها 
صادر می شود. زمانی که در کار جدیت و دلسوزی بوده 
و برای جامعه و مردم باشد، وضعیت خوب پیش می رود.

حسینی با بیان اینکه در حال حاضر صنایع بزرگ، معادن 
و مراکزی که بنگاه بزرگ محسوب می شوند، ۴۸ پروژه 
پیشران با ۱۷ میلیارد دلار سرمایه گذاری را در کشور آغاز 
کرده اند، اظهار کرد: سیاست منطقه ای که رئیس جمهور 
در پیش گرفت منجر به این شد که معاملاتی با کشورها 

در حال انجام شدن باشد.
این مسئول با اشاره به تاثیر جنگ اوکراین، تصریح کرد: 
سیاست همکاری و تعامل با کشورها از جمله کشورهای 
همســایه که محصولات کشاورزی و مصالح ساختمانی 
ایران در آنجا بازار گســترده ای دارد فراهم شــده و بالغ 
بر ۲۲۰ ســند و تفاهم نامه با کشورهای همسایه امضاء 
شــده اســت که این ارتباطات باعث می شود تحریم ها 
و بســیاری از مشــکلات خنثی شــود.معاون پارلمانی 
رئیس جمهور با بیان اینکه درآمد کشور افزوده شده ولی 
باید مســائل روزمره و تاب آوری مردم را در نظر بگیریم 
و ســرمایه گذاری کنیم تا کشور از رکود اقتصادی خارج 
شده و رونق اقتصادی داشته باشیم، گفت: طی یک دهه 
گذشته باید سالانه تعدادی مسکن احداث می شد اما به 
دلیل کم کاری مطالبات انباشته شده است؛ با این حال 
طبق گفته رئیس جمهور طی ۴ سال، ۴ میلیون مسکن  

احداث خواهد شد.

سخنگویدولت:
مردم نامحرم دولت نیستند

لرستان سخنگوی دولت سیزدهم گفت: مشاهده عینی 
مشکلات مردم از دستاوردهای سفرهای استانی دولت 
است.علی بهادری جهرمی در سخنرانی قبل از خطبه های 
این هفته نماز جمعه خرم آباد، اظهار کرد: این دولت برای 
اولین بار در طول یک سال تمام ۳۱ استان کشور را سفر 
کرده است و هیات وزیران و رئیس جمهور تمام ۳۱ استان 

کشور را سفر کرده اند.
وی تصریح کرد: گزارش هایی که از مرکز به استان ارسال 
و مطالبی که منعکس می شد و مطالعاتی که کارشناسان 
انجــام دادنــد و نمایندگان و مدیران اســتان به تهران 
می آمدند و موارد را بررسی می کردند دولت به این ها اکتفا 
نکرد و خواســت که مشکلات را به صورت مستقیم و از 
نزدیک ببیند.سخنگوی دولت سیزدهم خاطرنشان کرد: 
دولت اعتقادش بر این اســت که اگر من برآمده از رأی 
ملت هســتم باید با چشم مردم به مسائل نگاه کنم اگر 
اشکالی و ایرادی هست بروم به مردم منتقل کنم، مردم 

که نامحرم دولت نیستند.
بهادری جهرمی اضافه کرد: دســتاورد این ســفرها این 
شــد که دولت اساسی ترین مسائل را از زبان خود مردم 
و مسئولین منطقه شنید و با مشاهده عینی درک کرد 
و در اولویت بندی مناسب قرار داد.وی با بیان اینکه یکی 
از مشکلات مدیریتی ما در کشور تصمیم گیری در مرکز 
به جای مردم مناطق است، بیان کرد: کلنگ پروژه هایی 
به زمین زده شده بدون آنکه بودجه و منابع آن مشخص 
باشد، اگر پولی هست تکمیل پروژه های ناتمام انجام شود.

ســخنگوی دولت سیزدهم ادامه داد: یکی از نتایج سفر 
اســتانی در طول سال گذشته این بود که دولت مردمی 
در طی یک ســال گذشــته تقریباً پروژه جدیدی به جز 
در حوزه مسکن یا موضوعات اساسی کلنگ نزده است.

بهادری جهرمی اظهار کرد: از بین پروژه ها، آن هایی که 
سال ها روی زمین مانده بود در اولویت قرار گرفت و دولت 
بــر روی آن ها تمرکز کرد دولت نگاهش این اســت که 
مردم بهتر از ما مســائل و مشکلات را می شناسند فقط 
باید به جای اینکه به جای آن ها تصمیم بگیریم باید اجازه 
دهیم مردم خودشان تصمیم بگیرند و اولویت ها با نظر 
آن ها دسته بندی شود.وی با اشاره به آزادسازی سواحل 
دریای کشورمان، افزود: سال های سال بود به جای اینکه 
مردم از ساحل استفاده کنند دستگاه ها یک قسمت آن را 
به صورت خصوصی برای خود داشتند و کسی را هم راه 
نمی دادند که در این راستا احتیاج به کلنگ زنی نبود بلکه 
باید آن دیوار بین مردم و آن عده خواصی که منابع کشور 
را می خواستند، استفاده کنند از بین می رفت.سخنگوی 
دولت سیزدهم با بیان اینکه در همین سفرهای استانی 
دولت مســئله را از نزدیک دید و مهلــت ۲۰ روزه داد، 
تصریح کرد: اگر ساحل متعلق به همه کشور است باید 
همه مردم از آن اســتفاده کنند در عرض ۲۰ روز بیش 
از ۹۵ درصد ســواحل اشغال شده کشور آزاد شدند و به 
مردم برگشت.بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: امروز که 
در هفتــه دولت و روز کارمند قرار داریم دولت گفت که 

جشن کارمندان کشور ارائه خدمت به مردم است.

خبر

سردار کوثری : سپاه در مذاکرات 
برجام دخالت نکرده است 

سردار محمد اسماعیل کوثری نماینده مجلس در 
مورد مذاکرات هسته ای ادامه داد: اینکه ادعا می 
کننــد ایران برای مذاکره به میدان نمی آید دروغ 
محض اســت چراکه ایران همیشه این آمادگی را 
در عمل و رفتار نشــان داده است ولی آنها آمدند 

زیرتوافق برجام زدند.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس اظهار کرد: الان هــم در این مذاکرات باز 
آمریکایی ها هســتند که دروغ مــی گویند ولی 
تیــم مذاکره کننده ما نباید فریب حرفهای آنها را 
بخورد بلکه باید هم در رابطه با برداشــتن تحریم 
هــا تضمین  های لازم را بگیرنــد و هم از طرف ما 
راستی آزمایی صورت گیرد و الا خارج از این باشد 

ما نتیجه ای نمی گیریم.
وی بیان کــرد: آمریکایی ها قطعا هیچگاه به این 
دو پیشــنهاد ما پایبند نمی شوند و قول هم نمی 
دهند علت اینکه جواب هم نمی دهند به این علت 
است که نمی خواهند زیر بار این توافق بروند هم 
جمهوری خواهــان و حتی دموکرات ها در داخل 
و هم صهیونیســت ها از بیرون فشار می آورند که 
امتیازی از طرف دولت فعلی آمریکا به ایران داده 

نشود.
وی تاکید کرد: حتی نمی شــود روی قول آنها در 
شرایط فعلی حساب کرد چون ممکن است دولت 
بعدی آمریکا همان بلای که ترامپ سر توافق آورد 

را بیاورد.
کوثری در مورد اینکه اگر توافقی انجام نشود چه 
اتفاقی می افتد گفت: هیچ اتفاقی نمی افتد چراکه 
مــا داریم کار خودمــان را انجام می دهیم و فقط 
خباثت آمریکایی ها برای ملت ها بیشتر مشخص 

می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس در مورد برداشتن 
تحریم  هــای ســپاه بعد از توافق نیــز گفت: اصلا 
هیچگاه ســپاه در مورد مذاکــرات دخالتی نکرده 
اســت و آنها از آن طرف ایــن را مطرح می کنند 
که بگویند ســپاه مانع این عدم توافق اســت در 
صورتیکه این دروغ محض اســت. مجلس اعتقاد 

دارد که باید تمامی تحریم ها برداشته شود.

قالیباف:به خاطر  مردم تفاوت سلیقه  را 
کنار بگذاریم

محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شامگاه پنجشنبه 
پس از نشست جمع بندی نظارت ستادی از استان 
لرستان با حضور در میان روحانیون استان گفت: 
اســتان لرســتان از ظرفیت های مــادی و نیروی 
انســانی برای حل مشــکلات برخوردار است، در 
برنامه ۵ ســاله هفتم که از ســال ۱۴۰۲ شــروع 
می شــود و قبــل از آن اعتبارات و بودجه بســته 
می شود که علت سفر من به این استان نیز همین 
مســئله بود.به گــزارش ایلنا، رئیس قــوه مقننه 
تاکید کرد: هر سلیقه ای داریم و از هر گروهی که 
هســتیم، با وجود اینکه می  دانیم در جبهه انقلاب 
بیش از تعداد انگشــتان دســت ســلیقه متفاوت 
داریم، باید کمک کنیم و در خدمت به مردم همه 

آنها را کنار بگذاریم.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به 
تغییر ۱۶ اســتاندار لرستان طی حدود ۴۰ سال و 
تغییر مدیریت استان در هر دو سال و نیم  عنوان 
کرد: با این ســرعت تغییر در مدیریت نمی توان 
شاهد سیاست گذاری  های موثر و ایجاد تحول در 

بخش های مختلف باشیم. 
وی با بیان اینکه اگر مــا به خودمان رحم نکنیم 
کســی به ما رحم نمی کند گفت: هر کســی که 
روحیه من را می شناسد می داند که اگر مخالفین 
من کار بلد باشند روی کار می گذارم و آنها را رشد 
می دهم و به آنها کار واگذار می کنم در عین حالی 
که می دانم با ســلیقه سیاسی من مخالف هستند، 
۴۰ ســال اینگونه کار کردم و نمونه ای نیست که 

بیاورید و بگویید قالیباف این کار را نکرده است.
قالیبــاف افزود: قبلا انتقاد می شــد که چرا یک 
اســتاندار برای لرســتان از خود اســتان تعیین 
نمی شــود و اکنــون که اســتاندار از خود شــما 
اســت همه جمع شــوید و ثابت کنید که اگر از 
این استان، اســتاندار انتخاب شود رشد اقتصادی 
شما بهتر می شــود.رئیس قوه مقننه تصریح کرد: 
باور کنید مشــکلات این استان که با آن دست و 
پنجه نرم می کنید با وحدت، همدلی و دوســتی 
برطرف می شود. در ســطوح ملی، محلی و حوزه 
شهرســتان ها وقت بگذارید و کار کنید، مطمئن 
باشــید و تردید نکنید که یک سال آینده آثار آن 
را می بینید.رئیس مجلس شــورای اسلامی افزود: 
امــروز در حین بازدیــد از مناطق مختلف همه از 
جمله اســتاندار مشکلاتی را مشــاهده کردیم که 
برای حل شــان باید بیش از این انسجام و همدلی 
داشته باشیم و برخی اختلافات را کنار بگذاریم تا 
خداوند به کار و تلاش ما برکت بدهد و ان شاءالله 

مشکلات مردم را حل کنیم.

خبر

همدلی|شــاید این اولین بــار بعد از خروج 
آمریــکا از برجام باشــد کــه در ایران طیف 
وسیعی از گروه  های سیاســی خبر از توافق 
دوباره ایران با کشورهای ۵+۱ و بویژه آمریکا 
 می دهنــد. حتی در این میــان اصول گرایان 
هم پیش قدم شــده  اند و صحبت از انســجام 
ملی در حمایــت از توافق احتمالی را مطرح 
کرده  اند. همزمان دیروز در نمازجمعه تهران 
از مذاکره  کننــدگان تعریف و تمجید شــد و 
خطیــب جمعه تهران از آنــان حمایت کرد. 
برخی  می گویند این زمینه چینی اصول گرایان 
برای توافق احتمالی از این جهت است که آنان 
طی سال  های گذشته تا توانستند علیه برجام 
و اقدامات دیپلماتیک دولت حسن روحانی در 
این زمینه تبلیغات منفی انجام داده  اند. حالا 
تلاش  می کنند تا با چرخشی محسوس توافق 
احتمالی را خوب تعریف کنند. جلیل رحیمی 
جهان آبادی نماینده مردم تایباد و تربت جام 
در گفت وگویــی از احتمال توافق در روزهای 
آینده خبر داد و دربــاره آخرین روند احیای 
توافق گفت: »مذاکرات ایران با ۵ کشور غربی 
یک مذاکرات بسیار پیچیده به لحاظ امنیتی، 
فنی و سیاســی اســت. این پرونده تقریبا ۳ 
دهه وقت دســتگاه دیپلماسی ما و بسیاری 
از کشــورهای طرف مقابل را گرفته است اما 
در مذاکــرات اخیر به نظر می رســد روی آن 
چارچوب های اصلی که مدنظر طرفین است، 
توافق حاصل شده اســت. اگر بر چند محور 
اساسی که شامل تکنولوژی هسته ای موجود 
در ایران، نوع ســانتریفیوژها، میزان و درصد 
غنی ســازی، نحوه انتقال پول بعد از فروش 
نفت یا همان راســتی آزمایی یا ضمانت های 
چندساله ای شــرکت های سرمایه گذار است، 
تکیــه کنیم به نظر من دغدغه ها رفع شــده 
اســت و احتمال این که ظرف یک هفته الی 
۱۰ روز آینــده مذاکرات به یک ســرانجامی 

برسد بسیار زیاد است.« 
وی یــادآور شــد: »در چند مــورد هم هنوز 
طرفین اختلاف نظرهــای جزئی دارند منتها 
بــرای ایران به عنوان کشــوری که بدعهدی 
آمریکا و خروج این کشــور از برجام را شاهد 
بوده، بسیار سخت است بدون هیچ تضمینی 
و گرفتــن یک ضمانت اجرای محکم بخواهد 
مجــددا قراردادی را امضا کند که این قرارداد 
تبعاتی برایش دارد از جمله بحث نســل های 
جدید ســانتریفیوژ ها، میزان غنی ســازی و 
اورانیومی که قبلا غنی ســازی کرده بودیم و 
نظارت های فراپادمانی. فکر می کنم احتمال 
اینکه ظرف یک هفته الی ۱۰ روز آینده توافق 
شود بسیار زیاد است و حداقل این بار چالش 

اساسی دیده نمی شود.«
در این میان برخی از نمایندگان اعلام کرده  اند 
که مجلس از مذاکرات تیم دیپلماســی ایران 

بی  اطلاع اســت. این در حالی است که هیچ 
اطلاع  رسانی عمومی هم در این باره نمی شود 
و معمــولا اگر خبری در ایــن باره تا به حال 
منتشــر شــده تنها طرف  های غربــی از آن 
صحبت کرده  اند. با این حال جهان آبادی در 
مصاحبه خودش با ایلنا درباره گلایه برخی از 
نمایندگان دربــاره اینکه باید در جریان متن 
توافق قرار گیرند و این مسئله باید به تصویب 
مجلس برسد، بیان کرد: »در برجام هم دقت 
کرده باشید، برجام به تصویب مجلس نرسید 
بلکــه طرحی بود که برای اجــرای برجام در 
مجلس به تصویب رســید. آنچه را که دولت 
در حــال حاضر مذاکره می کند اجرای برجام 
است که بخواهد این متن دوباره بررسی شود 
کما این که اکثر نماینده ها در جریان کلیات 
پیش نویس هســتند و می دانند چه توافقی 
می شود و طرفین چه تعهداتی را می پذیرند. 
بر اساس این پیشینه که قرار جدیدی اتفاق 
نیفتاده است و مذاکرات تقریبا احیای قرارداد 
قبلی است و آن قرار داد روال خودش را طی 
کرده  فکر می کنم نیازی به اینکه در مجلس 

بررسی شود، نیست.«
پالسمثبتنمازجمعه

دیروز همزمان سیداحمد خاتمی امام جمعه 
تهران هم با ادبیات متفاوتی از مسئله مذاکرات 
هسته  ای سخن گفت و از دیپلمات  هایمذاکره 
کننده حمایت کرد. او گفت: »مذاکره  کنندگان 
از جنس شــما هستند و امین و شجاع و مرد 
میدان هســتند و مطمئن باشــید ذره  ای به 
دشمن باج نخواهند داد. سه چیز مهم است؛ 
یکی لغو تحریم  های نفتی اســت و هرچند با 
شــیطنت آنها  می توانیم نفت را صادر کنیم 

ولی باید تحریم  های نفتی به کلی لغو شــود 
و دیگری لغو تحریم  های بانکی اســت. سوم 
این است که ما نمی گوییم که کار دیپلماسی 
نباشد، بلکه  می گوییم باشد اما حرف مبنایی 
ما این است آمریکا دشمن ماست. در این ۴۳ 
سال آمریکا دســت از توطئه برنداشته است. 
مــدام توطئه  می کند و دوســت دارند ما در 
مشکل باشیم. نظرشان را به ایران ارایه دادند، 
ولی هنوز ایران اظهار نظر نکرده اســت. آنها 
حرف  های زهراگیــن می زنند و نمی خواهند 
خوشی ملت ایران را ببینند و تا مشکلی برای 
ما پیش آید آنها اظهار خوشحالی  می کنند؛ لذا 
قصه آمریکا با ما، قصه هسته ای نیست، بلکه 
قصه آن است که اصل نظام ما را نمی خواهند.« 
برخی معتقدند تأکید خاتمی بر این حمایت از 
مذاکره کنندگان نشــان  می دهد که او تلاش 
دارد در صــورت حصول توافق نهایی به مردم 
اعــلام کند که توافق به دســت آمده حامی 
منافع ایران است چون مذاکره کنندگان مورد 

تأیید هستند. 
همین رویکرد مثبت هم چهره  های سیاسی 
اصول گرا تلاش کردند که دنبال کنند. دیروز 
حسین کنعانی مقدم فعال سیاسی اصول گرا 
در گفت وگویی، در پاســخ به این ســوال که 
بــا توجه به اینکه امضای توافق نامه برجام در 
دسترس است امروز چه رفتاری باید صورت 
گیرد تا از برجام بهره برداری سیاسی و حزبی 
نشود، گفت: »برجام یک پرونده ملی است و 
کل نظام در رابطه با این موضوع درگیر بوده 
و خواهــد بود. منافع ملی و امنیت ملی ما در 
رابطه با برجام تحت تاثیر قرار خواهد گرفت. 
انســجام ملی و حمایت همه جانبه از توافق 

احتمالی لازم است چرا که این توافق نامه باید 
به مجلس برود و تبدیل به قانون شــود و در 
این صورت جزو محورهای وحدت و انسجام 
ملی خواهد بود. با توجه به اعتمادی که مردم 
به شــورای عالی امنیت ملی، مجلس شورای 
اســلامی و ارکان نظام دارنــد، پس از اینکه 
مراحل قانونی خــود را طی کرد، همه باید از 
آن حمایت کرده و بتوانند از این مسیر، منافع 
اقتصــادی و امنیت ملی را تامین کنند. هیچ 
جناحی نمی تواند مدعی شود که نتایج برجام 
نشان دهنده تلاش صرف آنها برای رسیدن به 
این توافق است و آن را مصادره کند بلکه همه 
جناح ها و گروه ها باید زمانی که مراحل قانونی 
آن طی شد، حمایت کنند و حمایت از قانون 

یعنی حمایت از مردم.«
به گزارش اعتمادآنلاین این فعال سیاســی 
اصول گرا در پاسخ به این سوال که پیامدهای 
استفاده سیاسی از برجام چیست، گفت: »متن 
توافق وقتی نهایی شــود، بین نخبگان مورد 
بررســی و تحلیل قرار خواهد گرفت و نشان 
می دهد که برجام جدید دارای چه محسناتی 
اســت، کجا از خطوط قرمز عبور کرده و کجا 
امنیت ملی را تامین کرده است. اقناع نخبگان 
برای تاثیرگذاری در افکار عمومی بسیار مهم 
است و باید در دستور کار باشد اگر این اتفاق 
بیفتد به نظر مخالفتی بــا توافق کلی وجود 
نداشــته باشد و حمایت مردمی هم به همراه 
خواهد داشــت.«در همین حال دیروز محمد 
دهقان معاون حقوقی رئیــس جمهوری در 
ســخنرانی پیش از خطبــه نمازجمعه کرج 
رســما اعلام کرد که آمریکا بخش مهمی از 

درخواست  هایایران را پذیرفته است.  

ازنمازجمعهتامجلسازمزایایتوافقخبرمیدهند؛

مقدمه چینی داخلی برای امضای برجام

همدلی|سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری در سخنانی در 
در دیدار با مدال آوران المپیادهای علمی کشــوری و جهانی، 
ضمن صحبت دربــاره دغدغه  های نخبــگان از نگرانی خود 
برای مهاجرت نخبگان صحبــت کرد. موضوعی که به تازگی 
گزارش  های مختلف نشان  می دهد به دلایل مختلف تمایل به 
مهاجرت در بین جوانان ایران افزایش پیدا کرده اســت. حالا 
رئیسی در سخنان خود از این نخبه  ها خواسته که ناملایمات را 

تحمل کنند و ناامید نشوند. 
رئیس جمهور با تأکید بر نقش محوری نخبگان و اندیشمندان 
در پیشرفت و تعالی کشور، از اراده جدی دولت برای طراحی 
سازوکارهای موثر توسعه شبکه نخبگانی و حفظ نخبگان در 

کشور خبرداد.
رئیسی نیروی انسانی نخبه را مهمترین سرمایه کشور در مسیر 
توسعه پایدار خواند و اظهار کرد: »شما مدال آوران عرصه های 
کشوری و جهانی نباید با ناملایمت ها صحنه را خالی کنید، قرار 
است به دست شما فرهیختگان و نخبگان از مشکلات و مسائل 

جامعه گره گشایی شود.«
وی در تشریح وظایف نخبگان و فرهیختگان کشور برای تعالی 
جامعه، افزود: »امید داشــتن به خدا و الطاف الهی«، »پرهیز 
از یأس و ناامیدی«، »تلاش خستگی ناپذیر« و »مجاهدت در 
کسب علم« از وظایف شما نخبگان برای رفع مشکلات جامعه 

است، لذا در این مسیر شتابان و جهادی حرکت کنید.
رئیس جمهور با گرامیداشت یاد شهید کاظمی آشتیانی مؤسس 
پژوهشگاه رویان، گفت: »نام ایشان یک نماد از اراده، تصمیم، 
علم، دانش و فناوری اســت. ایشان با شعار »ما می توانیم« و با 

کمترین امکانات پژوهشگاه رویان را راه اندازی کرد.«
رئیســی تأکید کرد: »دشــمن نمی خواهد در کشور مدال آور 
المپیادی داشته باشیم که به افزایش تولید، فعالیت شرکت های 
دانش بنیان و راه اندازی واحدهای اشتغال آفرین کمک کنند، اما 
وظیفه ما این است که در مقابل او مجدانه ایستادگی کنیم تا 

دشمن مستأصل و مجبور به عقب نشینی شود.«
رئیس جمهور افزود: »دشــمن اگر در گذشــته دنبال غارت 

مخازن و معادن کشــورها بــود، امروز در جنگ شــناختی، 
الکترونیکی، سایبری و نرم افزاری دنبال جذب مغزها و نخبگان 

دیگر کشورها است.«
وی با اشاره به نقش مسئولان در رفع مشکلات و دغدغه های 
نخبگان در کشــور، گفت: »امیدآفرینی«، »ایجاد زمینه های 
شکوفا کردن استعدادها« و »فراهم کردن بستر رشد و تعالی 
استعدادهای نخبگان« از وظایف مسئولان در قبال شما است. 
هرگونه هزینه کردن برای علم و دانش سرمایه گذاری است و 

موجب تضمین آینده کشور می شود.
رئیس جمهور همچنین از همه دستگاه های دارای مسئولیت 
در حوزه نخبگان، از جمله باشــگاه پژوهشگران جوان، جهاد 
دانشگاهی، معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری، وزارت بهداشــت و دانشــگاه آزاد، 
خواست زمینه جذب، اشتغال، رشــد و شکوفایی نخبگان را 

بیش از پیش فراهم کنند.
رئیسی در بخش پایانی سخنان خود بسط عدالت آموزشی را از 
اولویت های دولت مردمی خواند و تصریح کرد: »همه فرزندان 
ایران اسلامی باید فرصت شکوفا شــدن استعدادهای شان را 
داشــته باشند و دولت چنانکه پیش از این هم اعلام کرده، به 
مقوله عدالت آموزشی بعنوان زیرساخت اصلی توسعه متوازن 

در کشور باور جدی دارد.«

نگرانی رئیسی از مهاجرت نخبگان

همدلی|محســن رضایی معاون اقتصــادی رئیس جمهوری 
یــک از چهره  هایی بود کــه در انتخابات ریاســت جمهوری 
گذشــته وعده  های مختلفی را مطرح  می کــرد. او مدعی بود 
کــه با برنامه  هایی که دارد  می تواند ارزش پول ملی ایران را به 
مرحله  ای برساند که قوی-ترین واحد پولی منطقه شود. اما از 
زمانی که دولت رئیسی روی کار آمده و رضایی سمت معاون 
اقتصادی رئیس جمهــوری را پذیرفته تا کنون نه تنها ارزش 
پول ملی ایران تقویت نشده بلکه افت قابل ملاحظه  ای داشته 
است. در همین حال شرایط اقتصادی سخت  تر از سال گذشته 
شــده و فشارها بر مردم بیشتر شده است. با این حال محسن 
رضایی به عنوان معاون اقتصادی ریاســت جمهوری همچنان 
وعده  می دهد و از بایدهایی در اقتصاد ایران سخن  می گوید که 
مخاطب آن مشخص نیست. ادبیات او به گونه  ای است که گویا 
دولت دیگری به غیر از دولت رئیسی روی کار است. او شامگاه 
پنجشنبه در نشست فعالان بانکی و اقتصادی، اظهار کرد: نظام 

بانکی حتما باید درست شود البته این کار مغایر با قیمت گذاری 
اســت.به گزارش ایرنا و به گفته وی، کلید اصلی اصلاحات در 
توجه به بخش  خصوصی و حضور مردم در صحنه است و باید 
تدابیر لازم برای مشــارکت بخش خصوصی به صورت ویژه و 
گسترده اتخاذ شود چراکه این کار مکمل همه اصلاحات است.

رضایــی اضافه کرد: »در حال حاضر با جنگ اقتصادی روبه رو 
هســتیم و صنعتگران و کارآفرینان نقش بزرگی در پیروزی و 
موفقیت کشور در این جنگ دارند. وضعیت اقتصادی ایران از 
دو مشکل اساسی از جمله انحراف و عقب ماندگی رنج می برد؛ 
در واقع ریل گذاری که در اقتصاد ایران شده ریل گذاری غلطی 
بوده و محصولش هم این است که منابع نفت، گاز، آب، معدن 
و محیط زیست به دلیل استفاده غلط از منابع و بهره وری پایین 

درحال تمام شدن است.«
وی ادامه داد: »متأسفانه فرصت های طلایی بسیاری را از دست 
داده ایم و هیچ راهی ندارد مگر اینکه در دقیقه ۹۰که بسیاری 

از فرصت ها را از دســت دادیم شــجاعانه دست به تحولات و 
اصلاحات بزرگ و عمیقی در اقتصاد بزنیم.« 

رضایــی با اعتقاد به اینکه برای اصلاحات نیاز به یک بســیج 
عمومی و یک فعالیت مانند دوران جنگ و انقلاب داریم، گفت: 
»دولتی ها، مجلسی ها و بخش خصوصی باید از وضعیت گارد 
گرفتن در مقابل هم خارج شــوند و همه دست در دست هم 
دهند تا انقلاب اقتصادی در کشــور صورت بگیرد و هم ریل 
را ســرجای خود برگردانیم و هم عقــب افتادگی را با جهش 

اقتصادی جبران کنیم.«
وی با بیان اینکه کشور نیاز به دو نوع تحول دارد گفت: »ما به 
دو نــوع تحول از جمله تغییر ریل و جهش اقتصادی و دو نوع 
تغییر در اصلاح مسیر و جهش اقتصادی نیازمندیم. بنای ما این 
است که در دولت شجاعانه این کار را کنیم؛ البته ما اصلاحات 
را از تجارت آغاز کردیم و خوشــبختانه در حال حاضر شاهد 

رشد آمار تجارت هستیم.«

محسن رضایی همچنان وعده  می دهد 
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